
10 otázek pro ... Petra Kolmana
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JUDr. Petr Kolman, Ph. D. je právník a vysokoškolský pedagog. Vyučuje na katedře správní vědy a
správního práva na právnické fakultě Masarykovy univerzity v Brně. Mezi jeho hlavní specializace
patří právo na informace, správní řízení, veřejné zakázky a tématika územní samosprávy. Působí
rovněž jako člen rozkladové komise ÚOHS a člen rozkladové komise ČNB.

1. Jak často Vás ve vašem oboru něco překvapí?
Ve správním právu je člověk překvapován asi permanentně. Relativně mile mne překvapil např. nový
zákon o zadávání veřejných zakázek (účinnost od 1. 10. 2016).

Ale z poslední doby uvedu takovou kuriozitu. Bydlím a pracuji (PF MU a ÚOHS) v městské části Brno
– střed, kde je asi největší koncentrace právníků v ČR, tam když vyhodíte „úzetko“ z okna, tak na 106
procent trefíte právníka.

A zde se po posledních volbách uvolněným radním pro legislativu (sic!) stal politik se základním (!!)
vzděláním, tedy bez maturity. Hlavou, asi nejen mně pranepatrnému navíc vrtá, k čemu vlastně
relevantně potřebuje městská část uvolněného radního pro legislativu.

2. Kde se vidíte za 10 let?
Snad budu docentem správního práva na mé milované brněnské právnické fakultě a k tomu bych rád
souběžně působil jako neuvolněný krajský zastupitel Jihomoravského kraje (jako nestraník-odborník),
abych svému regionu mohl vrátit, alespoň něco málo ...

Kdybyste se mě zeptali, kde se vidím za 20 let, rád bych svou profesní pouť zakončil jako Veřejný
ochránce práv (resp. Ochránce veřejných práv – což by byl patrně přesnější název pro dnešního
ombudsmana).

3. Čím byste byl, kdybyste nebyl právníkem?
Patrně slušným člověkem (smích).

Jako malý jsem chtěl být řidičem tramvaje a posléze strojvedoucím. Ale rád bych byl spisovatelem či
alespoň publicistou.

4. Kdyby pro Vás peníze nebyly vůbec důležité, co byste dělal?
Patrně bych učil na vysoké škole (smích).  

5. Jací lidé Vás nejvíce dokáží rozčílit?
Určitě lidé pomlouvační, závistiví a přehnaně sebevědomí. Také nesnáším, pokud někdo na
smluvenou schůzku přijde o dvacet minut pozdě bez omluvy.

Musím zaklepat, že včasnost docházky studentů na mé semináře na brněnských právech se
nezhoršuje. Kdysi mně jeden starší kolega vyprávěl, že přišel student pozdě k němu na podvečerní
seminář. Celý uřícený povídá – Omluvte mě, za pozdní příchod…ale právě jsem se stal otcem!!
Kantor – tak to gratuluji, a co to je, kolego? Kluk, nebo holka? Student – filuta: To se dozvím, pane
docente, až za devět měsíců.    

6. Ideální způsob relaxace?



Plavání, četba, psaní fejetonů a glos, návštěva autorských čtení a divadel.

7. Ideální dovolená?
Mou největší dlouhodobou láskou je Francie. Jako správný učitel správního práva též miluji Brusel.
(smích)

Ale nepohrdnu ani návštěvou mých oblíbených měst a městeček na Moravě jako je např. Tišnov,
Třebíč, Telč, Boskovice, Olomouc, Znojmo ...

8. Knížka, kterou jste četl naposled?
Pakliže bych byl více marketingově nadán, zmínil bych svou poslední knihu Úvahy o veřejném právu
(vydavatel Leges, Praha) nicméně k tomuto triku se neuchyluji.

Naposledy to byla tuším kniha od Ivy Pekárkové – Pečená zebra, popisující život „černochů“ v ČR,
inu nic není černobílé. Zmíněnou publikaci určitě doporučuji.

Jinak když už jsme zabrousili do literárních vod, velmi rád navštěvuji brněnský festival Měsíc
autorského čtení, navštívil jsem všech 17. ročníků, které doposud proběhly.

Z odborné literatury jsem měl naposledy v ruce beckovský Správní řád – komentář (5. vydání) od L.
Jemelky, D.Bohadla  a kol. A ze zahraniční literatury – J.M. Auby – Droit de l information.

9. Který předmět byl na studiích Vašim nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměl
rád vůbec?
Mimo správního práva, kde nás tehdy znamenitě učil mj. prof. Petr Průcha (skvěle učí na PF MU
dodnes), tak velice rád vzpomínám i na semináře a přednášky nezapomenutelného prof. Petra Hajna
a tehdy začínajícího (a dnes význačnou komercialistickou kapacitu) Doc. Josefa Kotáska. S radostí
mohu konstatovat, že všichni tři výše jmenovaní působí na PF MU dodnes.

Nerad jsem měl občanské právo procesní, dnes již vlastně ani nevím proč.

10. Co byste vzkázal mladým lidem, kteří uvažují o právnické profesi?
Dobře si to rozmyslete, mladé dámy a pánové! (smích)

© EPRAVO.CZ – Sbírka zákonů, judikatura, právo | www.epravo.cz

Další články:
10 otázek pro ... Lukáše Vacka
10 otázek pro ... Filipa Seiferta
10 otázek pro ... Petru Zaoralovou
10 otázek pro ... Michala Jaška
10 otázek pro ... Lukáše Rezka
10 otázek pro ... Olgu Kaizar
10 otázek pro ... Martina Wintera
10 otázek pro ... Aleše Linharta
10 otázek pro ... Marka Jakubíka
10 otázek pro ... Tomáše Hokra
10 otázek pro ... Kristýnu Zakouřilovou

http://www.epravo.cz
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-lukase-vacka-119662.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-filipa-seiferta-119461.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-petru-zaoralovou-119459.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-michala-jaska-119606.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-lukase-rezka-119299.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-olgu-kaizar-119572.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-martina-wintera-119298.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-alese-linharta-119458.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-marka-jakubika-119297.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-tomase-hokra-119295.html
https://www.epravo.cz/top/clanky/10-otazek-pro-kristynu-zakourilovou-119293.html

